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REVISTA PRESEI 
 

 Situaţia din România va fi analizată în Comisia pentru libertăţi şi justiţie din PE, în prezenţa numărului 2 din 
Comisia Europeană 
Comisia pentru libertăţi civile, justiţie şi afaceri interne (LIBE) din Parlamentul European se reuneşte, luni seară, la 
Strasbourg, într-o „şedinţă extraordinară” pe tema situaţiei din România, înaintea dezbaterii din plenul PE 
referitoare la protestele din 10 august şi statul de drept. 
Potrivit unui anunţ oficial postat de Parlamentul European, membrii Comisiei LIBE vor avea, luni seară, la 
Strasbourg, o „şedinţă extraordinară” în care va avea loc un „schimb de opinii” între membrii comisiei şi prim-
vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, despre „situaţia din România, inclusiv independenţa 
justiţiei”. 
La dezbaterea despre România au fost incluse, ca puncte de referinţă, două rapoarte, potrivit agendei oficiale a 
comisiei LIBE. 
Astfel, dezbaterile din comisia LIBE se vor fundamenta, pe de-o parte, pe Raportul Comisiei Europene din data de 
15 noiembrie 2017 privind progresele înregistrate în România în cadrul Mecanismului de cooperare şi de 
verificare (MCV). 
Al doilea punct de referinţă din Comisia LIBE, la dezbaterea despre România, va fi Opinia preliminară a Comisiei de 
la Veneţia, din 13 iulie 2018, cu privire la modificarea în Parlament a legilor justiţiei - Legea 303/2004 privind 
statutul magistraţilor, Legea 304/2004 privind organizarea judiciară şi Legea 317/2004 privind CSM. 
Europarlamentarul ALDE, Norica Nicolai, a declarat, joi, pentru MEDIAFAX, că Parlamentul European amânat, 
pentru prima săptămână a lunii noiembrie, adoptarea Rezoluţiei privind statul de drept în România. 
"Da, s-a luat decizia. Dar rezoluţia va fi făcută în comisia LIBE, comisia de drepturi şi libertăţi. Sunt mai multe 
şedinţe ale Comisiei LIBE. Prima este luni după-amiază, dar este întâlnirea cu prezenţa lui Frans Timmermans 
(prim-vicepreşedintele Comisiei Europene - n.r.)", a afirmat eurodeputatul ALDE, Norica Nicolai, joi pentru 
MEDIAFAX. 
Întrebată de MEDIAFAX ce impact are asupra României adoptarea acestei rezoluţii, Nicolai a răspuns: "Este un 
document politic. Nu are niciun impact. Poate să conţină evaluarea asupra situaţiei statului de drept şi eventuale 
recomandări făcute României". 
Pe 3 octombrie va avea loc în plenul Parlamentul European o dezbatere pe marginea protestelor violente din 10 
august şi a statutului de drept în România, discuţie la care cutuma europeană prevede invitarea premierului ţării 
respective, în acest caz Viorica Dăncilă. 
Surse europene au precizat pentru MEDIAFAX că în a doua săptămână a lunii octombrie, preşedintele Klaus 
Iohannis va susţine un discurs despre viitorul Uniunii Europene, în plenul Parlamentului European de la Strasbourg 
e programat Iohannis să susţină un discurs. Acesta este şi motivul deciziei PE de a amâna adoptarea rezoluţiei, au 
adăugat sursele citate. 
Premierul Viorica Dăncilă a efectuat, marţi şi miercuri, o vizită la Bruxelles unde s-a întâlnit şi a discutat cu liderii 
grupurilor partidelor politice din Parlamentul European Şeful Executivului a participat, miercuri la Bruxelles, la 
reuniunea grupului Alianţei Progresiste a Socialiştilor şi Democraţilor din Parlamentul European, premierul 
discutând cu aceştia despre protestele din 10 august şi reforma în domeniul justiţiei în România, potrivit 
Guvernului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea: Trebuie dată amnistie/ Liderul PSD nu are aşteptări de la recursul la decizia de condamnare a sa la 
închisoare 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat duminică seara, într-o emisiune televizată, că în România „trebuie 
dată amnistie” din cauza abuzurilor din justiţie şi a magistraţilor care au dosare penale. 
„La un moment dat, în această ţară, trebuie dată amnistie. Nu ştiu când, peste un an, peste doi, când vor dori 
Parlamentul sau Guvernul, pentru că nu mai vorbim de alte abuzuri, miile de magistraţi cărora li s-au făcut dosare 
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penale credeţi că ei au judecat sau judecă doar după propria conştiinţă şi doar după probe, dincolo de orice 
îndoială rezonabilă? Eu cred că nu”, a declarat, duminică seară, la România TV, preşedintele PSD Liviu Dragnea. 
El a adăugat că nu vrea amnistia pentru el şi a îndemnat la excluderea sa dintr-un asemenea act. 
„S-a tot vorbit că vreau eu neapărat pentru mine. Nu domnule, nu pentru mine vreau. Dacă ar fi după mine, să dea 
o amnistie în care să mă excludă pe mine”, a indicat Dragnea. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, duminică, că nu mai are aşteptări în ceea ce priveşte recursul său la 
decizia de condamnare la 3 ani şi 6 luni de închisoare în dosarul privind angajările de la DGASPC Teleorman, 
precizând că vrea măcar să ducă la capăt ce şi-a propus. 
"Nu mai am aşteptări de la acest recurs. Nu mai am încredere că în ceea ce mă priveşte justiţia este oarbă, nu mai 
am încredere, după ce am primit a doua condamnare fără nicio probă. Nu ştiu dacă v-aţi uitat la motivarea celor 
doi judecători care m-au condamnat, că preşedintele completului a avut opinie separată şi a explicat destul de 
bine şi apreciat de ce trebuia să fiu achitat. Să spui că nu-s probe şi să fii condamnat pe baza unui studiu sociologic 
din 1961?", a declarat Liviu Dragnea, la RomâniaTv. 
Preşedintele PSD a spus că vrea măcar să ducă la bun sfârşit ceea ce şi-a propus referitor la legile justiţiei. 
"Dacă se poate în România trimite la închisoare un om în continuare fără probe, iertaţi-mă, dar nu mai pot să am 
încredere şi măcar să apuc, nu numai eu, toţi, să ducem la capăt ceea ce ne-am propus şi anume în România să fie 
şanse minime , apoape deloc, să se mai dea astfel de sentinţe. Este foarte grav", a completat Dragnea. 
Preşedintele PSD a mai spus că sunt multe sentinţe precum cea a lui care nu au fost mediatizate, dându-l drept 
exemplu pe fostul ministru Constantin Niţă, care e în puşcărie, şi în motivarea căruia s-a scris că nu sunt probe că 
a luat mită, dar nici el nu a putut demonstra că nu a luat. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Dragnea: Un demers firesc ca Guvernul să sesizeze la CCR un conflict privind constituirea completelor 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a catalogat drept ”un demers firesc” intenţia Guvernului de a sesiza la CCR un 
conflict între Executiv şi ÎCCJ pentru că nu s-au aplicat modificările aduse Legii nr. 304/2004 cu privire la 
constituirea şi compunerea unor completuri de judecată de la instanţa supremă. 
”Doar am auzit că există această intenţie. Nu ştiu când şi dacă o vor face. Cred că este un demers firesc pe care-l 
face guvernul. Am auzit cum aţi auzit şi dvs. Şi o să vedem dacă se întâmplă. Nu ştiu pe ce merg, că nu am văzut. 
Poate merg pe conflict între Parlament şi Înalta Curte, nu ştiu, nu sunt constituţionalist. Am auzit doar că se 
intenţionează să se facă această acţiune şi cred că ar fi un demers firesc”, a declarat Liviu Dragnea, la România TV. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a spus, vineri, că hotărârea de amânare a Colegiului Înaltei Curţi, privind 
constituirea completelor, în cazul celor formate din cinci judecători, poate fi atacată în contencios administrativ 
sau constituţional de către cei interesaţi. 
Inspecţia Judiciară a anunţat că a fost sesizată cu privire la posibile abateri disciplinare referitoare la aplicarea 
modificărilor aduse Legii nr. 304/2004 privind organizarea judiciară cu privire la constituirea şi compunerea unor 
completuri de judecată de la instanţa supremă. Verificările Inspecţiei Judiciare vin după informaţii potrivit cărora 
instanţa supremă ar fi amânat până la finalul anului punerea în aplicare a dispoziţiilor modificate din legea de 
organizare judiciară, care a intrat deja în vigoare, privind componenţa completelor de cinci judecători. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Dragnea anticipează încă un miting violent şi avansează o perioadă/ ANCHETA privind protestul din 10 august, 
un mare semn de întrebare, în opinia liderului PSD 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, duminică seara, că există ”un mare semn de întrebare asupra 
atitudinii Parchetului General” în privinţa modului de anchetare a dosarelor care vizează protestul din 10 august. 
”Ancheta va stabili, dar un mare semn de întrebare asupra atitudinii Parchetului General există aici. (...) Parchetul, 
procurorii, nu investighează pe cei care au produs aceste stricăciuni, care au bătut jandarmi, care au dat foc la 
mobilier stradal, care au spart, care au distrus... Nu investighează pe niciunul, ci doar investighează pe jandarmi, 
în condiţiile în care sunt specialişti care spus că jandarmii şi-au respectat şi regulamentul propriu şi legislaţia în 
vigoare”, a declarat Liviu Dragnea la România TV. 
El a mai spus că a observat o coordonare a protestatarilor din 10 august. 
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”Vorbim de un miting neautorizat,vorbim de protestatari paşnici, care au fost în mai multe rânduri în Piaţa 
Victoriei şi nimeni nu a reacţionat împotriva lor, dar acum s-a văzut clar o organizare, o coordonare, s-au văzut 
clar acţiuni de violenţă extremă, de o violenţă extremă împotriva Jandarmeriei, a jandarmilor şi din imaginile de 
atunci s-a văzut clar că au încercat să intre în clădirea Gucvernului”, a adăugat liderul PSD. 
 
Dragnea: S-a discutat că se mai doreşte un miting de protest, tot violent, la sfârşit de octombrie 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat duminică seara, într-o emisiune televizată, că se mai doreşte 
organizarea la sfârşitul lunii octombrie a unui nou miting de protest similar celui din 10 august şi a adăugat, în 
acest context, că aceasta este „intenţia lui Klaus Iohannis”. 
„În acea seară, Iohannis a pus o postare, el a dat semnalul. A vrut să dea două semnale, să timoreze jandarmeria 
şi să le spună protestarilor violenţi <Staţi liniştiţi că nu păţiţi nimic> şi <Continuaţi, veniţi şi staţi câte zile e nevoie 
ca să vă atingeţi obiectivul stabilit, anume de a da jos Guvernul prin violenţă>”, a declarat, duminică seară, la 
România TV, preşedintele PSD Liviu Dragnea. 
Liderul social-democrat a menţionat şi posibilitatea organizării unui noi miting violent. 
„S-a tot discutat, în ultima perioadă, că se mai doreşte organizarea unui miting, tot de proteste, tot violent 
probabil, undeva la sfârşitul lunii octombrie, mergând pe ideea că jandarmii care sunt deja anchetaţi, care sunt 
puşi sub acuzare să fie timoraţi şi atunci să poate să facă ce vor. Cred că asta e intenţia lui Klaus Iohannis. Adică 
ceea ce a făcut este o lovutitură puternică împotriva unei insitutţii a statului care asigură odinea pulbi şi instituţiile 
statului (...) Te duci la haos. Este iresponsablitate, deci duci România în haos”, a precizat Dragnea. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Dragnea, ameninţare voalată la constatarii săi din CEx: Dacă vor continua, nu vor mai face parte din echipă 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat duminică seara, într-o emisiune televizată, despre cei opt membri CEx 
care au votat pentru demisia sa din funcţie şi au criticat în public anumite aspecte din partid, că „nu vor mai face 
parte din echipă” dacă vor continua să îşi atace formaţiunea. 
„Au fost opt oameni care au votat în CEx şi eu le doresc succes în continuare (...) Toţi ceilalţi colegi care au acordat 
sprijinul în continuare au spus <Ne-am şi plictisit, cum se mai trezeşte cineva, cum punem iar în discuţie 
chestiunea asta>. Toţi cei care au venit să susţină au venit cu mandat de la judeţele respective. Noi avem 
obiective mari de atins în continuare. Este nevoie de orice membru de partid, de orice lider de partid. Depinde de 
fiecare cum îşi va gestiona prestaţia în perioada următoare. Dacă va înţelege că dincolo de planuri, ale lor sau ale 
altora din afara partidului, este mai important ce facem cu această ţară, sunt bineveniţi. Dacă vor continua cu 
această atitudine, cu tot felul de întâlniri secrete, întâlniri cu Dumbravă de la SRI sau cu alţii, comunicări cu 
Iohannis sau nu, este problema lor, dar nu vor mai face parte din echipă”, a declarat, duminică seară, la România 
TV, preşedintele PSD Liviu Dragnea. 
Acesta a adăugat că el nu dă ultimatumuri, dar partidul nu mai acceptă astfel de acţiuni. 
„Nu eu, marea masă, majoritatea zdrobitoare din partid nu mai acceptă astfel de acţiuni”, a indicat liderul PSD. 
Întrebat ce se va întâmpla dacă cei opt membri CEx care au votat pentru demisia sa din fruntea partidului vor 
continua cu acuzaţiile publice, el a făcut trimitere la Statut. 
„Eu sper să nu mai ajungem acolo. Se va aplica Statutul, fără ezitare. Să ne uităm cu atenţie în Statut, pentru că 
asta înseamnă un partid democratic. Nu poţi să clamezi democraţie în partid, care ţi se pare ţie că este încălcată, 
doar când îţi convine (...) Nu poate unul, sau nu pot 2, 3, 4, 5, 7, 8 să lovească în permanenţă partidul şi să pună 
sub semnul întrebării stabilitatea coaliţiei şi stabilitatea guvernării. Aşa ceva nu va mai poate fi acceptat şi nu va 
mai fi acceptat. Eu nu dau ultimatumuri, eu doar spun ce s-a discutat în zilele de dinainte CEx şi în zilele de după 
CEx”, a precizat Dragnea. 
Liderul PSD a menţionat că un eventual „şantaj” al unor parlamentari social-democraţi pentru schimbarea din 
funcţie a unui lider al partidului ar reprezenta „cel mai josnic lucru” pe care l-ar putea realiza un ales şi că o 
asemenea situaţie ar fi „începutul sfârşitului”. 
„Ar fi cel mai josnic lucru pe care ar putea să îl facă un parlamentar, să duci un partid în acest mecanism de şantaj, 
în care să zicem că 5 judeţe spun că nu mai vor să fie X acolo şi până nu pleacă noi nu votăm. E în regulă, şi pleacă 
X. După care alte 5 judeţe spun că nouă nu ne place nici de Y, până nu pleacă Y nu mai votăm nici noi. Asta 
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înseamnă începutul sfârşitului, ori aşa ceva nu poate fi acceptat. Eu nu cred că se va ajunge acolo, pentru că totuşi 
este o limită peste care nu se va trece”, a declarat Dragnea. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Dragnea are o nouă solicitare către Guvern. În vizor: ONG-urile 
Liviu Dragnea, liderul PSD, are o nouă solicitare pentru Guvern. De data aceasta, e vorba de o lege privind 
verificarea surselor de finanţare ale ONG-urilor. Şeful PSD a susţinut duminică seara, la România TV, că multe 
dintre aceste organizaţii primesc bani publici, nu doar din România, şi de aceea, e nevoie de transparenţă. 
 „De ce trebuie să fie secrete lucrurile astea? Nu avem destulă secretomanie în jurul serviciilor? Se tot vorbeşte că 
sunt firme acoperite, firme neacoperite. De ce să fie lucrurile astea ascunse? Dacă sunt mişcări de bani legale şi 
cinsitite, unde e deranjul?”, a spus Liviu Dragnea. „Până la urmă, vorbim de transparenţă. Unii nu pot ţipa, nu se 
pot tăvăli pe jos, strigând că vor transparenţă, dar nu la ei. Când vorbim de orice firmă din România, e 
transparentă cu mişcările de bani, cu intrări, cu ieşiri, cu cheltuieli, cu investiţii, cu primiri de fonduri, cu venituri. 
De ce să nu fie toată lumea în situaţia asta?”, a pledat social-democratul.  
Întrebat ce ar trebui să facă Guvernul, președintele Camerei Deputaților a răspuns că un proiect de lege pentru 
transparentizarea surselor de finanțare și a modului de cheltuire a banilor. 
Nu este pentru prima dată când liderul social-democrat atacă ONG-urile. Și în ianuarie 2017, în zilele care 
precedau celebra Ordonanță 13, Liviu Dragnea spunea că trebuie să se facă o analiză a tuturor organizațiilor 
neguvernamentale declarate de utilitate publică, o verificare riguroasă a modului cum au fost cheltuiți banii 
publici. 
Șeful Senatului despre ONG-uri: „Nu au legitimitate” 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Liviu Dragnea, interviu televizat: Merg şi spun „Da”. Un copil trebuie să simtă şi căldura maternă/ Liderul PSD 
anunţă că după REFERENDUM se discută legea parteneriatului civil 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat duminică seara, într-o emisiune televizată, că va vota la referendum 
pentru familia tradiţională deoarece a fost educat „ortodox, la ţară”. 
„Dacă mă întrebaţi ce fac eu, merg la referendum şi educaţie mea ortodoxă, educaţia mea de copil crescut la sat, 
la ţară, înconjurat de familia tradiţională, mă face să spun <Da> cu toată hotărârea la acest referendum, pentru 
că aşa văd eu societatea românească, continutatea acestui popor”, a declarat Liviu Dragnea la România TV. 
„Este imposibil să îmi schimb atitudinea”, a adăugat acesta. 
Dragnea a adăugat că nu are nimic împotriva minorităţilor sexuale. „PSD nu are nimic împotriva minorităţilor 
sexuale, suntem toleranţi, înţelegem”, a precizat acesta. 
El a invocat şi „problema adopţiilor de copii”. 
„Se pune problema adopţiilor de copii. Se pune problema ca un copil, dacă este abandonat, să fie adoptat de un 
bărbat şi o femeie. Cred că un copil trebuie să fie adoptat totuşi de un bărbat şi o femeie, să simtă şi căldura 
maternă”, a spus liderul PSD. 
Liviu Dragnea a mai spus că sunt mulţi oameni care se tem că în România ar putea apărea evoluţiile din alte ţări. 
"Ţări în care s-a legalizat căsătoria între un om şi un animal şi nu cred că e în regulă. Nu spun că de asta facem 
referendum. Dar sunt foarte mulţi oameni speriaţi", a completat liderul PSD. 
 
Am hotărât ca după referendum să se discute legea parteneriatului civil 
Preşedintele PSD a anunţat, duminică seară, că s-a decis în partid ca după referendumul privind redefinirea 
familiei, să se discute legea parteneriatului civil, Liviu Dragnea anunţând că proiectul este gata. 
"De exemplu, eu am cerut unor colegi din partid de mai mult timp să înceapă discuţiile cu aceste asociaţii pentru a 
se realiza legea parteneriatului civil, ca să le dăm mai multe posibilităţi, dar nu posibilitatea de adopţie. (Legea -
n.r.) este deja gata, după mai multe discuţii, am hotărât ca după acest referendum să se discute acest tip de 
parteneriat civil, care mie mi se pare firesc, dar nu căsătorie", a declarat Liviu Dragnea, la RomâniaTv. 
Liderul PSD a refuzat să dea mai multe detalii despre lege, precizând că discuţiile vor avea loc după referendum. 
(Sursa: Romania TV) 
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 PROTEST ad-hoc în Piaţa Victoriei din Capitală faţă de REFERENDUMUL pentru familie: "Iubirea nu se votează”  
Peste o sută de persoane protestează, la ora transmiterii ştirii, în Piaţa Victoriei din Capitală, faţă de referendumul 
pentru modificarea Constituţiei în sensul redefinirii căsătoriei. 
Protestul se desfăşoară sub sloganul "Iubirea nu se votează” şi este organizat de Asociaţia MozaiQ, care susţine 
drepturile persoanelor LGBT. 
"Noi am ieşit astăzi în stradă pentru a transmite un mesaj clar societăţii că drepturile omului nu se votează, nu se 
supun la vo şi prin urmare noi vom boicota referendumul pentru modificarea Constituţiei de săptămâna viitoare. 
Este extrem de important ca într-o democraţie, mai ales într-o democraţie europeană aşa cum este sau se vrea 
România, drepturile noastre să fie respectate, inclusiv ale noastre, din comunitate LGBT. Mai mult, trebuie să 
subliniem faptul că România este un stat laic, iar Biserica nu are ce căuta într-un stat laic să modifice calea unei 
ţări", a declarat Vlad Viski, de la asociaţia MozaiQ. 
"Mesajul nostru este unul foarte clar: "Iubirea nu se votează". Iubirea trebuie să fie fundamentul familiei, 
fundamentul căsătoriei, căsătoria trebuie să se întemeieze pe iubirea dintre doi oameni, iar doi oameni se iubesc 
şi vor să fie împreună, nimic nu ar trebui să le stea împotrivă. Toţi oamenii sunt egali. Dacă unii oameni au dreptul 
să se căsătorească sub protecţia statului, atunci toţi oamenii trebuie să aibă dreptul ăsta. Nu suntem de acord să 
votăm pentru a restricţiona drepturile unor oameni", a mai spus un protestatar. 
"Mesajul meu este că iubirea este iubire, indiferent de forma pe care o ia şi că a venit momentul, în 2018, al unor 
valori democratice, laice şi a venit momentul să trecem cu toţii peste aceste discursuri de ură. Îmi pare rău că 
anumiţi actori politici folosesc acest subiect tabu pentru societatea românească în acest moment ca să câştige mai 
multe puncte electorale", susţine o femeie. 
"O căsătorie se poate încheia în România numai între un bărbat şi o femeie. De ce să facă acest referendum? Şi 
populaţia LGBT are dreptul la iubire, aşa cum avem şi noi. Este împotriva legilor fundamentale să faci acest 
referendum. Sunt peste 50.000 de copii abandonaţi în centrele din România şi sunt multe familii hetero care nu 
vor să adopte copii de etnie romă. Nimeni nu a vorit despre adopţie. S-a vorbit despre un parteneriat civil", a mai 
declarat o protestatară. 
Referendumul pentru redefinirea familiei în Constituţie va avea loc în 6 şi 7 octombrie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Protagoniştii unei scene povestite de Liviu Dragnea vor fi audiaţi, marţi, în Parlament 
Comisiei pentru verificarea posibilei implicări a SPP în activitatea unor partide politice îi va audia, marţi, pe 
vicepremierul Paul Stănescu şi pe fostul director al Serviciului, Dumitru Iliescu. 
”Membrii Comisiei au hotărât prin vot pentru a avea doi invitaţi (la şedinţa de marţi - n.r.). Primul este dl. senator 
şi viceprim-ministru Paul Stănescu şi cel de-al doilea invitat este dl. general Dumitru Iliescu, fostul director al SPP”, 
a declarat săprămâna trecută preşedintele Comisiei pentru verificarea posibilei implicări a SPP în activitatea unor 
partide politice, Daniel Butunoiu. 
Preşedintele Comisiei pentru verificarea posibilei implicări a SPP în activitatea unor partide politice a mai anunţat 
că au fost cerute anumite documente de la unele instituţii. 
”La solicitarea colegilor mei s-a aprobat şi cererea către mai multe instituţii a unei liste de documente, cum ar fi 
către ÎCCJ, în care îi rugăm să ne comunice numărul de mandate de ascultare emise la solicitarea SPP în intervalul 
2009-2018, dar şi regulamentul de organizare şi funcţionare şi organigrama SPP”, a adăugat Butunoiu. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a relatat, la începutul anului, că un prieten al vicepremierului Paul Stănescu a fost trimis 
de şeful SPP, Lucian Pahonţu, pentru a-i spune că Dragnea va fi "executat", iar Stănescu va fi "protejat" şi va 
ajunge preşedinte al social-democraţilor. 
Curtea Constituţională a decis, pe 18 septembrie, respingerea sesizării de neconstituţionalitate formulată de PNL 
cu privire la înfiinţarea Comisiei parlamentare de anchetă pentru verificarea posibilei implicări a Serviciului de 
Pază şi Protecţie (SPP) în activitatea unor partide politice. 
Pe 4 iulie, plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului a adoptat un proiect de hotărâre prin care se 
înfiinţează Comisia comună de anchetă pentru verificarea posibilei implicări a SPP în activitatea unor partide 
politice şi a liderilor formaţiunilor. 
(Sursa: Mediafax) 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 De luni, 100.000 de romani primesc pensii majorate. Se decide si forma finala a noii Legi a Pensiilor 
In jur de 100.000 de pensionari vor primi mai multi bani incepand de luni. 
Este vorba despre cei care au grupele I si II de munca si care au iesit la pensie in perioada 1990 - 1 ianuarie 2011. 
Principalele categorii profesionale la care se vor aplica noile prevederi sunt fostii angajati din minerit, siderurgie, 
constructii, cai ferate si alte domenii, conform Digi 24. 
"In iulie a aparut legea 221 pe 2018, care presupune recalcularea pensiilor, pentru cei care au lucrat in grupele de 
munca, asta insemnand ca vor fi cresteri. Se aplica la beneficiarii legii 192, la o parte dintre ei cresterile au fost 
nesemnificative, la alta nu au fost deloc. Dupa acea lege 221 si recalcularea care va intra in vigoare de la 1 
octombrie, practic vorbim despre o crestere cu o treime, in medie, la pensie", a declarat ministrul Muncii, Lia 
Olguta Vasilescu. 
Ministrul a dat drept exemplu cazul minerilor, unde pana acum se impartea la un stagiu complet de cotizare de 30 
de ani, iar acum la 20, ceea ce duce la o crestere a pensiei cu o treime, dupa cum a sustinut Vasilescu. 
"Si alti beneficiari ai legii 221 sunt cei care au iesit la pensie pe legea 163, ulterior datei de 1 ianuarie 2011, care 
au lucrat in conditii speciale: furnalistii, siderurgistii, cei de la Metrorex. Se imparte la fel, la 25, in loc de 35. Asta 
inseamna o majorare de pensie la stabilirea dreptului. Cresterea va fi tot cu o treime", a punctat ea. 
Vasilescu a adaugat ca impactul e calculat la 1,3 miliarde de lei. 
Vasilescu: Sunt patru variante pentru Legea Pensiilor 
Recent, ministrul Vasilescu a anuntat ca sunt patru variante pentru Legea Pensiilor si ca in prima saptamana din 
octombrie va fi aleasa una dintre acestea, dupa ce va primi de la Ministerul Finantelor Publice si impactul 
financiar exact al legii. 
"Teoretic, dupa ce vom prelua si observatiile ministerelor avizatoare, nu prea ar mai fi mare lucru de completat, 
pentru ca legea va fi rotunda, in sensul ca vom avea un impact financiar foarte exact calculat de Finante si, dupa 
ce am preluat aceste observatii din dezbaterea publica, textele ne asiguram ca nu sunt neconstitutionale sub nicio 
forma, pentru ca au trecut deja prin Ministerul Justitiei (...) 
Este, cred, suficient de mult dezbatuta, simulata si calculata, astfel incat sa nu trebuiasca sa acceptam foarte 
multe amendamente de la parlamentari. Dar dezbaterea parlamentara va fi deschisa si, daca va fi cazul, daca vom 
considera ca mai este nevoie de unele lucruri sa le preluam de la parlamentari suntem foarte deschisi. (...) 
Saptamana viitoare (prima saptamana din octombrie - n.red.) vom avea impactul calculat real", a spus ministrul 
Muncii, la Digi 24 si citat de Agerpres. 
Intrebata despre valoarea punctului de referinta, Vasilescu a declarat ca sunt patru variante, care au fost date 
Ministerului de Finante pentru a le calcula, deoarece "ne dorim o lege foarte dreapta, o lege foarte frumoasa, dar 
in acelasi timp ne dorim o lege perfect aplicabila" si pentru asta este necesar avizul de la Finante. 
"Doua dintre variantele noastre sunt deja cunoscute. Una este prevederea care exista deja in legislatia actuala, 
adica inflatie plus 50% din cresterea reala a salariului mediu brut. Cealalta varianta deja a fost expusa la Neptun, 
dupa CEX, cand s-a cerut sa se ia in considerare si inflatia plus 2%. Adica, daca avem inflatie anul acesta de 5%, se 
adauga 5% la pensie, plus inca 2%, in total 7%. Dar, atunci cand vom avea avizul Ministerului Finantelor, vom 
putea comunica exact care este varianta aleasa", a precizat ministrul. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Rovana Plumb, propusă ministru interimar al Educației. Dăncilă a trimis deja propunerea la Cotroceni 
Premierul Viorica Dancilă a trimis la Palatul Cotroceni propunerea pentru funcţia de ministru interimar al 
Educaţiei: e vorba despre Rovana Plumb, care e şi ministru al Fondurilor Europene. 
Fostul titular al postului, Valentin Popa, a demisionat joi din fruntea Ministerului Educaţiei după o discuţie cu 
liderul social-democrat Liviu Dragnea, în contextul tensiunilor tot mai mari dintre PSD şi UDMR. Formaţiunea 
maghiară cerea insistent modificarea unei ordonanţe privind desfăşurarea orelor de limba română la clasele cu 
predare în limbile minorităţilor, ceea ce în final a și obținut. 
Valentin Popa a precizat că a renunţat la funcţia de ministru al Educaţiei pentru că nu e de acord cu solicitarea 
UDMR. 
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Rovana Plumb este președinta organizației de femei din PSD, iar înaintea ședinței CEx în care era contestat liderul 
social-democrat, Liviu Dragnea, a făcut „un apel la unitate și solidaritate” și solicita „tuturor colegelor și colegilor 
din partid să înceteze imediat atacurile împotriva PSD și a conducerii sale”. 
Rovana Plumb a fost suspectată de DNA de complicitate la abuz în serviciu în dosarul Belina, când făcea parte din 
Guvernul Tudose. Cererea DNA de începere a urmăririi penale a ministrului (demisionar pe atunci, la cererea 
premierului Tudose) al Fondurilor Europene, Rovana Plumb, a fost respinsă de plenul Camerei Deputaților în 
octombrie anul trecut, astfel că ea a rămas  cu imunitate și nu a putut fi urmărită penal, iar în Guvernul Dăncilă a 
primit din nou portofoliul fondurilor europene. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 În ciuda criticilor, Viorica Dăncilă a decis să deschidă anul universitar: unde va merge premierul 
Premierul Viorica Dăncilă a fost ironizată pe rețelele de socializare pentru că ar putea deschide anul universitar. 
Criticile veneau ca urmare a numeroaselor gafe comise de premier, inclusiv numeroase greșeli gramaticale. 
Programul premierului Viorica Dăncilă de luni, 1 octombrie, anunţat de Biroul de presă al Guvernului:  
* Participare la festivitatea de deschidere a anului universitar la Facultatea de Medicină din cadrul UMF Craiova 
(10,00 - Craiova, Bvd. 1 Mai nr. 66, Sala Aula Magna a UMF Craiova)  
* Participare la ceremonia de deschidere a anului universitar la Universitatea din Craiova (11,00 - Craiova, str. A. I. 
Cuza nr.13, Aula Mihai I a Universităţii)  
* Vizită la Fabrica de Avioane din Craiova 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Criteriul după care sunt evaluați miniștrii. Informații din PSD: Lista remaniaților va fi lungă 
A început analiza programului de guvernare, alta decât cea făcută de Darius Vâlcov. Social-democraţii au o nouă 
strategie: trebuie să găsească miniştrii care blochează proiectele trimise la avizare. Ei au două săptămâni la 
dispoziţie să vină cu nişte concluzii, în paralel cu Viorica Dăncilă, care face evaluarea membrilor cabinetului său. 
 Cele două evaluări vor fi prezentate în ședința Comitetului Executiv Național al PSD. Este vorba, pe de o parte, de 
o evaluare a miniștrilor făcută de premierul Viorica Dăncilă și, pe de altă parte de concluzia grupului de 9 social-
democrați care analizează implementarea programului de guvernare. 
Activitatea acestui grup este diferită de evaluarea pe care o făcea Darius Vâlcov, care analiza fiecare ministru în 
parte. 
Grupul format la începutul acestei săptămâni analizează parcursul avizării fiecărui proiect important din acest 
program de guvernare – de exemplu, OUG pentru Fondul Suveran de Investiții. 
Grupul va analiza dacă există miniștri sau angajați din ministere care au blocat un anumit proiect, atunci aceștia 
vor fi sancționați de partid. 
Din acest grup care analizează implementarea programului de guvernare nu face parte niciun membru ALDE. 
Totuși, această formațiune a dat un semnal destul de puternic: niciun ministru al lor nu ar trebui să fie schimbat 
din Guvern, nici chiar Tudorel Toader, care este pe un loc al PSD, dar care are susținerea lui Călin Popescu 
Tăriceanu. 
Rezultatul acestor evaluări va fi prezentat în două săptămâni, când ar trebui să vedem ce miniștri vor fi remaniați. 
Informațiile de la surse din PSD spun că va fi o listă destul de lungă. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Interese și disensiuni în coaliție. PSD și ALDE luptă pentru controlul companiilor și schimbări în justiție 
Susțin că relațiile în coaliție sunt la fel de cordiale și călduroase ca-n prima zi. Pe zi ce trece, însă, interesele 
divergente sau luptele pentru controlul asupra unor companii adâncesc falia deja existentă între PSD și ALDE. 
Amenințați recent cu remanierea ministrului Justiției, aflat pe unul din locurile PSD în actualul Guvern, liderii ALDE 
au găsit metoda de a-și ține în șah partenerii de guvernare și, în special, pe Liviu Dragnea. UDMR a reamintit 
tuturor cât de fragilă este actuala majoritate parlamentară, iar conducerea ALDE nu ezită să-și asume poziții 
diametral opuse celor din zona PSD, pe unele teme cheie. 
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Cu agende proprii, liderii celor două partide aflate la Putere își transmit reciproc avertismente. Iminenta 
remaniere riscă să-l includă pe Tudorel Toader, susținut de liderul ALDE. Ministrul Justiției era așteptat cu  mai 
multă susținere pentru schimbărle legislative din domeniu. 
Liviu Dragnea, președintele PSD: "Ministrul Justiției, domnul Toader, este pe un loc al PSD, negocierea a fost 
foarte clară: sunt patru ministere asumate de ALDE, iar celelalte sunt asumate de PSD. E foarte bine că ne 
exprimăm aprecierea față de un ministru sau altul, dar decizia va fi la Comitetul Executiv al PSD". 
Motiv suficient pentru ALDE să reamintească formula pe care se sprijină Guvernul. 
Călin Popescu Tăriceanu, președintele ALDE: "Suntem într-o coaliție în care fiecare avem aportul nostru, dar 
niciunul fără altul nu am putea asigura majoritatea și să guvernăm". 
Pe fondul acestor divergențe, cei din ALDE forțează și amenință miniștrii PSD pe proiecte punctuale, precum legea 
offshore sau cea care vizează înlocuirea caselor de marcat. 
Varujan Vosganian, vicepreședintele ALDE: "O să facem din nou această discuție la moțiunea simplă, miercuri, 
când sunt convins că ministrul Finanțelor va avea o disponibilitate și o sensibilitate sporite la propunerile 
noastre". 
Și adoptarea lobby-ului suscită orgolii. Călin Popescu Tăriceanu consideră nejustificată adoptarea unei ordonanțe 
de urgență pe această temă. Și propune ca toate sugestiile oportune să fie transmise în Parlament, pentru a fi 
discutate. 
Recent, ministrul Energiei, Anton Anton, susținut de ALDE, a criticat intenția PSD de a controla numirile la vârful 
companiilor din acest sector, prin eliminarea guvernanței corporatiste. Surse din Coaliție spun că așa s-ar explica 
refuzul ministrului Toader de a susține o ordonanță de urgență privind amnistia și grațierea, sau o soluție pentru 
un complet de judecată mai favorabil lui Liviu Dragnea, în dosarul angajărilor fictive. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Guvernul se pregateste sa scumpeasca incalzirea in sistem centralizat 
Incalzirea locuintei in sistem centralizat risca sa-i coste mai mult pe romani, incepand chiar din aceasta toamna. 
Motivul: CET-urile - adica "fabricile de agent termic" detinute de stat sau de primarii - au avut in acest an 
cheltuieli mai mari decat in 2017. 
In aceste conditii, ca sa se asigure ca ele pot functiona in continuare, statul vrea sa le dea subventii mai mari. 
Singura problema este ca aceasta majorare a sprijinului financiar va fi facuta cu banii oamenilor. 
CET-urile sunt, de regula, societati ale statului sau ale primariilor care produc energie electrica, agent termic si in 
unele cazuri, gaze, intr-un regim pe care specialistii il numesc "de cogenerare de inalta performanta". Ulterior, 
aceste societati livreaza agentul termic pe care l-au produs catre RADET, care la randul sau il distribuie catre 
locuintele populatiei (si catre toate celelalte spatii incalzite in sistem centralizat, intr-un oras). 
La inceputul acestui an, in doar 61 dintre cele peste 320 de orase din Romania mai existau sisteme centralizate de 
termoficare. Iar in multe dintre aceste locuri, CET-urile sunt vechi, slab tehnologizate si produc agentul termic la 
costuri impovaratoare. 
Ca sa nu lase, totusi, aceste CET-uri sa dispara, statul a decis printr-o hotarare de guvern sa le acorde subventii, 
inca din anul 2011. 
Subventiile - numite oficial bonusuri - sunt, de fapt, sume de bani pe care CET-urile le incaseaza, pe langa pretul 
de vanzare a fiecarui MWh livrat. 
Cuantumul acestei subventii platite per MWh depinde de mai multi factori. Cu titlu general, insa, in trimestrul II al 
acestui an, sumele cu care s-a subventionat livrarea unui MWh au variat intre 119,9 lei - 127,3 lei. 
Banii pentru plata acestor subventii vin de la consumatori. Cu alte cuvinte, 2,2% din valoarea fiecarei facturi 
pentru agentul termic se duce pe plata acestor subventiipentru "cogenerarea de inalta eficienta". 
 
CET-urile nu pot sa dispara 
Problema este ca - desi sunt sprijinite financiar de stat de atatia ani - multe dintre CET-uri au ajuns, totusi, in 
insolventa. 
Iar daca aceste "fabrici de agent termic" ar sfarsi in faliment si ar disparea, peste o cincime dintre orasele 
Romaniei ar ramane fara caldura si fara apa calda, pe termen nelimitat! In consecinta, statul incearca sa le tina 
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in viata cu subventii. Cel putin pana in 2023, cand UE va interzice aceste plati suplimentare, pe care le considera 
ajutoare de stat ce pot fi acordate doar pe termen limitat. 
Pana acum, potrivit legii, cuantumul subventiilor pentru CET-uri era recalculat anual. In 2018, insa, cheltuielile 
multor CET-uri au crescut brusc, din cauza ca s-a scumpit gazul, iar preturile certificatelor pentru emisii de CO2 
(un fel de taxe de poluare la nivel european) s-au triplat. 
In aceasta situatie, ANRE apreciaza ca recalcularea anuala a cuantumului subventiilor este insuficienta pentru 
sustinerea functionarii CET-urilor. In schimb, sustin specialistii institutiei, statul ar trebui sa stabileasca semestrial 
de cat ajutor au nevoie CET-urile. 
Guvernul a tinut cont de concluziile ANRE si se pregateste acum sa modifice HG 1215/2009, in vederea 
reexaminarii semestriale a cuantumului bonusurilor pe care le incaseaza CET-urile. 
Potrivit notei de fundamentare a proiectului de modificare a HG, aflat in dezbatere publica si postat pe site-ul 
Ministerului Energiei, sustinerea financiara a CET-urilor ii va costa pe romani. Mai exact, in documentul citat se 
arata ca: 
"La nivelul ANRE au fost efectuate unele calcule estimative din care au rezultat urmatoarele: 
Exista premisele cresterii contributiei pentru cogenerare cu aproximativ 35%, estimarea s-a realizat luand in calcul 
cresterea preturilor gazelor naturale. De asemenea, exista premisele cresterii pretului de producere a energiei 
termice livrate din centralele care au accesat schema de sprijin de tip bonus cu aproximativ 10%". 
Ramane sa vedem daca acest proiect de modificare va fi adoptat sau nu in forma curenta. Daca va fi adoptat asa 
cum este, in perioada urmatoare, facturile de incalzire ale populatiei ar putea creste incepand chiar cu luna 
noiembrie a acestui an. Ramane sa vedem si cu cat se va scumpi incalzirea locuintelor, in functie de deciziile luate 
de Ministerul Energiei. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Guvernul vrea OUG pentru înființarea Fondului Suveran. Legea pe care Grindeanu și Tudose au refuzat să o 
semneze 
Guvernul reia proiectul pentru înfiinţarea Fondului Suveran de Dezvoltare şi Investiţii, de data aceasta prin 
ordonanţă de urgenţă, după ce, în vară, proiectul de lege iniţiat în Parlament pe aceeaşi temă a fost declarat 
neconstituţional, preşedintele CCR, Valer Dorneanu, explicând că acest fond nu trebuia înfiinţat printr-o lege, ci 
printr-o hotărâre de guvern, relatează News.ro. 
Fondul a fost înfiinţat atunci prin lege promovată de Parlament deoarece doi premieri, Sorin Grindeanu şi Mihai 
Tudose, nu au dorit să semneze actul. Fostul premier Victor Ponta a susţinut că Mihai Tudose, fost ministru al 
Economiei şi prim-ministru, i-ar fi spus că nu a semnat proiectul Fondului pentru că nu vrea ”să ajungă la 
închisoare”. 
Preşedintele Klaus Iohannis a reclamat la Curtea Constituţională legea privind înfiinţarea Fondului Suveran de 
Dezvoltare şi Investiţii (FSDI) şi care, în varianta de atunci, cuprindea 33 de societăţi de stat, incluzând, printre 
altele, Complexul Energetic Oltenia, CFR S.A., Poşta Română, iar capitalul Fondului este de 9 miliarde lei. 
Preşedintele a reclamat, printre altele, că o societate comercială nu poate fi înfiinţată printr-un act normativ cu 
putere de lege, că nu sunt protejate interesele economice ale statului prin posibilitatea vânzării unor pachete 
majoritare de acţiuni la companiile de stat şi includerea în fond a unor companii cu pierderi.  
Acum, Guvvernul reia iniţiativa, dar sub forma unui proiect de ordonanţă de urgenţă, cu argumentul că prin 
înfiinţarea unui fond suveran de dezvoltare şi investiţii se are în vedere crearea unui vehicul de investiţii 
financiare/intermediere financiară în acţiuni/participaţii în proiecte/companii profitabile, segment neacoperit în 
prezent pe piaţa financiară din Romania, care, pe de o parte, să aibă un rol multiplicator în economie pentru o 
dezvoltare sustenabilă şi, pe de altă parte, să catalizeze/mobilizeze resurse financiare disponibile către sectorul 
real şi proiecte profitabile, scrie Profit.ro. 
"Există un decalaj în ceea ce priveşte atragerea resurselor financiare disponibile de către companii/proiecte 
profitabile sub forma unor instrumente/investiţii  de tip “equity”, în condiţiile în care multe din companiile care 
au proiecte de investiţii rentabile sunt îndatorate foarte mult şi au nevoie de capital pentru a se dezvolta/extinde, 
iar altele sunt noi şi sunt considerate riscante de către bănci şi sunt sprijinite prin împrumuturi, doar într-o 
anumită măsură. În economie nu există un instrument public care să sprijine acest segment financiar al 
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instrumentelor de tip acţiuni private sau participaţii în proiecte de infrastructură, instituţiile cu capital majoritar 
de stat precum CEC Bank, Eximbank S.A sau FNGCIMM S.A.-IFN acoperind doar instrumentele de finanţare de 
tipul creditelor şi împrumuturilor, factoring, capital de lucru, precum şi scrisorile de garanţie. Înfiinţarea unui fond 
suveran de dezvoltare şi investiţii  ar avea în vedere contribuţia la capitalul social în numerar combinat cu acţiuni 
la companii profitabile, pentru realizarea de investiţii  financiare în sectoare prioritare ale economiei", este 
explicaţia Guvernului. 
Fondul este prezentat ca urmând să aibă ca scop atât dezvoltarea şi finanţarea din fonduri proprii şi din fonduri 
atrase, de proiecte de investiţii rentabile şi sustenabile, în diverse sectoare economice, prin participarea directă 
ori prin intermediul altor fonduri de investiţii sau al unor societăţi de investiţii, singur sau împreună cu alţi 
investitori institutionali sau privaţi, inclusiv prin participarea în parteneriate public – private, cât şi administrarea 
activelor financiare proprii, în vederea obţinerii de profit.  
Procedurile de înfiinţare vor fi lansate în maximum 30 de zile, iar companiile care vor fi incluse în Fond vor fi 
stabilite prin hotărâre de guvern. Statul poate aporta bunuri mobile şi imobile la capitalul social al Fondului, 
putând fi un termen de până la 5 ani pentru efectuarea vărsămintelor aferente aportului în numerar la capitalul 
social iniţial. Nu va fi însă posibilă acordarea în favoarea Fondului a oricăror garanţii guvernamentale, precum şi a 
oricăror alte forme de sprijin din partea Statului. 
Proiectul de înfiinţare a FSDI a generat controverse între putere şi opoziţie, la începutul lunii iunie, la votul final 
din Camera Deputaţilor, opoziţia anunţând că va sesiza Curtea Constituţională în urma adoptării proiectului de 
lege. Procedural, opoziţia a acuzat puterea şi de faptul că a eliminat amendamentele respinse în comisii din 
raportul final al proiectului, care nu au mai putut fi astfel susţinute şi în plen. Deputaţiii din opoziţie au susţinut că 
proiectul legiferează un ”jaf” şi că ”bijuteriile” companiilor de stat sunt ”confiscate” prin acest Fond, în timp ce 
puterea a afirmat că Fondul Suveran de Investiții este o şansă de dezvoltare a României prin investiţii.  
Reprezentanţii PNL au declarat că reprezentanţii majorităţii de guvernământ sunt pasibili de plângere penală 
pentru subminarea economeii naţionale. Deputaţii USR au susţinut, la rândul lor, că Fondul nu are un scop 
economic, ci unul politic, Guvernul urmărind să obţină lichidităţi şi să finanţeze deficitul bugetar, fără însă ca ele 
să fie contabilizate ca datorii bugetare. Potrivit USR, românii vor trebui să spună adio companiilor de stat incluse 
în Fond. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Fostul principe Nicolae s-a casatorit cu Alina Maria Binder. Arhiepiscopul Calinic: Regele era necajit ca a avut 
doar fete, i-a dat Dumnezeu un nepot 
Fostul principe Nicolae si aleasa sa, Alina Maria Binder, s-au casatorit duminica, in Sinaia. Familia Regala a 
Romaniei nu a participat la acest eveniment, in schimb, mirii au fost insotiti de oaspeti de seama. 
16.45 Ceremonia religioasa la Biserica "Sfantul Ilie"s-a incheiat, fostul principe Nicolae si sotia lui parcurgand 
drumul catre Cazinoul din Sinaia, unde va avea loc receptia, intr-o trasura unicat in Romania, transmite Mediafax. 
Nepotul Regelui Mihai si sotia sa au fost aplaudati in fata bisericii, iar oamenii au cantat "La multi ani". 
Caleasca in care mirii au parcurs cei doi kilometri pana la Cazinoul din Sinaia este folosita pentru prima data. 
Potrivit proprietarului acesteia, Cristian Iancu, caleasca a fost lucrata in Italia, din lemn masiv, si este deocamdata 
unicat in Romania. Trasura a fost trasa de doi cai frizieni. 
Pe tot drumul pana la Cazinoul din Sinaia se aflau oameni, iar multi dintre ei au aplaudat sau au aruncat cu flori. 
Unii oameni au strigat mirilor "Sa va iubiti!" si "Traiasca mirii!". 
Caleasca a fost insotita de 53 de juni de la Junii Brasovului. 
16.10 Primarul din Sinaia, Vlad Oprea, declara ca unii invitati din strainatate ai nepotului Regelui Mihai au crezut 
ca Romania este o tara bananiera. "Foarte multi erau surprinsi de cum arata Sinaia, de cum arata Romania, se 
asteptau la cu totul altceva", a spus Oprea, citat de Mediafax. 
Potrivit edilului, invitatii din strainatate ai nepotului Regelui Mihai au in program o vizita la Castelul Peles, la 
muzeul orasului Sinaia si a domeniului schiabil. 
15.00 Ceremonia de nunta a fostului principe Nicolae cu Alina Binder se desfasoara la Biserica Sf Ilie din Sinaia. 
Mirilor li se pune coroana, ceea ce semnifica taina casatoriei. Alina Maria, sotia lui Nicolae, poarta o rochie creata 
de un designer roman, cu subtile motive populare. 
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Evenimentul este transmis pe youtube. 
Slujba cununiei a avut loc la Biserica "Sfantul Ilie" din Sinaia, acolo unde s-a casatorit religios si Principesa Ileana a 
Romaniei, ceremonia fiind oficiata de un sobor de preoti condus de IPS Calinic, Arhiepiscopul Argesului si 
Muscelului, potrivit News.ro. 
"Un adevarat roman rege si un rege adevarat roman. Este rege istoric (...) Model de familist. El era necajit ca a 
avut decat fete, cinci, nu a avut un baiat, dar i-a dat Dumnezeu un nepot. Pe Nicolae, care l-a destinat pe el urmas, 
in sfarstit, cu dragoste si cu multa atentie. Singurul din familie, dupa Constitutie", a declarat inaltul prelat. 
Calinic a spus ca nunta ar fi trebuit facuta la Curtea de Arges si nu la Sinaia. 
"L-am incuraraj pe Nicolae ca este necesar sa mearga pe picioarele sale, asa ca si pana acum. Si sa nu traiasca cu 
sperante in mosteniri nemuncite. I-am spus in felul meu ca mergem impreuna sa vopsim garduri. Regele Mihai a 
crescut gaini.... Nu va spun cate gaini a avut. Sa facem santuri, ca-i nevoie in Romania de santuri, sa varuim case si 
blocuri, si Alina sa ne aduca apa rece. Iar mai ales sa maturam pe strada, ca totul sa fie prospat si curat. La care 
principele Nicolae a zis: Da, mergem! Sa vedem daca se tine de cuvant." 
Mama principelui nu participa. 
Nicolae Medforth-Mills si Alina Maria Binder au sosit la biserica in aplauzele sutelor de oameni care au tinut sa ii 
intampine pe cei doi miri, unii dintre participanti scandand numele fostului principe. Printre participanti se 
numara si oameni care se declara monarhisti si care au adus cu ei steagul Casei Regale a Romaniei, scrie News.ro. 
Nepotul Regelui Mihai i-a invitat la cununie pe membrii Casei Regale, insa acestia nu sunt prezenti. De altfel, nici 
Principesa Elena, mama lui Nicolae, nu participa la cununia acestuia, fiind prezenta in schimb sora mai mica a lui 
Nicolae, care este domnisoara de onoare. 
Programul official: 
Pe invitatii scrie ca tinuta la biserica este obligatorie. Doamnele trebuie sa poarte rochie de zi si palarie, iar domnii 
uniforma sau costum de zi. 
Cununia religioasa va avea loc la Biserica "Sfantul Ilie", iar conform programului oficial, aceasta va fi la ora 14.30, 
publicul neavand acces in lacasul de cult. O ora mai tarziu este programata iesirea mirilor din biserica si plecarea 
spre Cazino. 
Nicolae si sotia vor pleca de la biserica spre Cazino cu o caleasca, iar in fata vor avea calareti de la Junii Brasovului, 
urmati de un ansamblu folcloric din Bucovina, a precizat primarul din Sinaia, Vlad Oprea. 
Potrivit acestuia, sunt asteptate mii de persoane care sa salute mirii cand vor trece spre Cazino, in caleasca. 
La ora 16:30, Nicolae si Alina vor iesi in balcon, la Cazino, sa-i salute pe cei prezenti, iar la ora 18.00 va incepe 
receptia. 
Potrivit biroului de presa al nepotului regelui Mihai, nasi vor fi Liviu si Simona Popescu, Constantin Filitti si 
Alexandra Butculescu-Filitti. Cavaleri sunt Mihai Binder, fratele Alinei, Andrew Griffiths din Marea Britanie, 
Charles-Antoine Uyttenhove din Belgia, Bejan Alizaddeh si James Dalzell din Marea Britanie, Bogdan Macarie. 
Domnisoarele de onoare vor fi Elizabeta-Karina de Roumanie, Mihaela Serban, Raluca Tilea, Yvonne Persic, Denisa 
Fatusan si Ana Burcea. 
Printre invitati se numara Her Highness Princess Eleonore Schaumburg-Lippe, Prince Grigore Ghyka, Count 
Hubertus Droste zu Vischering von Nesselrode-Reichenstein, Count Elemer Jankovich-Besan, Baron Philip Rinn of 
Earlston, IPS Calinic (delegat de catre PF Parinte Daniel), Vlad Oprea - primar Sinaia, Elizabeta-Karina de 
Roumanie, Familia Ratiu - Nicolae, Sasha, Indrei & Pamela, Irina Freisacher - din familia Rosetti si Familia Don, 
Gregor Roy Chowdhury, parintele Iustin - Manastirea Oasa, Alexandra Dulgheru, jucatoare de tenis, sau Raul 
Badiu, pilot de raliu. 
Sursa citata a precizat ca pentru invitatiile de nunta, mirii "au ales sa foloseasca detalii imagistice din manuscrisul 
Reginei Maria pentru a darui fiecarui oaspete, alaturi de invitatii, o amintire sensibila si nobila a ceea ce insemna 
regalitate". 
Nunta nepotului Regelui Mihai va avea loc in cea mai mare sala a Cazinoului, Sala Oglinzilor. Pe vremuri, aici era 
sala ruletelor. 
Cazinoul din Sinaia, unde va avea loc petrecerea, se afla in administrarea autoritatilor locale, insa angajatii de aici 
nu au vrut sa spuna cat l-a costat pe nepotul regelui Mihai acest eveniment, invocand ca a fost semnat un 
contract de confidentialitate. Insa, oricine poate inchiria Sala Oglinzilor, locul unde va avea loc petrecerea, pentru 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
suma de 2.500 de euro. 
Meniul din cadrul receptiei va cuprinde 4 feluri de mancare din bucataria traditionala romaneasca, dar si din 
bucataria internationala si sunt atent alcatuite chiar de miri. 
Potrivit unui comunicat de presa al Familiei Regale, sambata si duminica, principesa Margareta si principele Radu 
vor face o vizita in orasele Soultzmatt si Haguenau din Alsacia, Republica Franceza, la invitatia oficiala a 
autoritatilor celor doua municipalitati. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Bulgarii au blocat vama Vidin 
A fost blocaj în Vama Vidin, unde camionagiii bulgari au barat accesul pe podul ce leagă Bulgaria de România, 
nemulţumiţi de ritmul în care se face controlul pe teritoriul României. 
 În coloana de maşini care s-a format pe câţiva kilometri au fost şi foarte multe maşini cu români, care au așteptat 
rezolvarea situaţiei. Şi pentru că între sensurile de mers sunt separatoare metalice, şoferii nu au putut să iasă din 
coloană şi să se întoarcă. 
Martorii au relatat că poliţia bulgară a venit şi a negociat cu camionagii, dar fără succes. 
Până la urmă, situația s-a rezolvat datorită celor aflați în autoturisme. „Ne-am dat jos și ne-am dus peste cei cu 
camioanele. S-au dat la o parte”, a povestit pentru Digi24 Angelica Dumitrescu, o româncă prinsă în blocajul de la 
Vidin. Ea a povestit că a stat patru ore într-o coloană care se întindea pe mai bine de 10 km, până la jumătatea 
podului. 
„Autoritățile nu ne-au ajutat cu nimic. Am sunat peste tot, și la Consulatul României din Bulgaria, au zis că nu e 
problema lor”, a declarat românca. „Camionagiii bulgari spun că vama românească merge foarte încet. Am luat 
legătura cu purtătorul de cuvânt din Vama Calafat și și-a dat cuvântul de onoare că se merge pe trei benzi. Sunt 
trei benzi numai pentru tiruri. Am fost blocați degeaba, că așa au vrut niște bulgari!”, a spus Angelica Dumitrescu. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Apel fără precedent al Moldovei la ONU. Premierul somează trupele rusești să se retragă de pe teritoriul țării 
Premierul Republicii Moldova, Pavel Filip, a cerut, de la tribuna ONU, retragerea trupelor ruseşti de pe teritoriul 
ţării, informează sâmbătă un comunicat al guvernului de la Chişinău, relatează Agerpres.  
În discursul său rostit la cea de-a 73-a sesiune a Adunării Generale a Organizaţiei Naţiunilor Unite, premierul s-a 
referit şi la exerciţiile militare efectuate de trupele care staţionează ilegal în Republica Moldova, împreună cu 
structurile paramilitare neconstituţionale. 
''Astăzi, încă o dată, de la această tribună, facem apel la Federaţia Rusă să înceteze aceste activităţi ilegale şi 
provocatoare şi să reînceapă, necondiţionat şi fără întârziere, procesul de retragere a forţelor militare şi a 
armamentelor sale, conform angajamentelor asumate la Summit-ul OSCE din Istanbul din 1999 şi întru 
respectarea obligaţiilor care derivă din dreptul internaţional şi Carta ONU'', a declarat premierul. 
Cu această ocazie, Pavel Filip le-a mulţumit statelor care au susţinut acum câteva luni adoptarea de către 
Adunarea Generală ONU a rezoluţiei privind retragerea forţelor armate străine de pe teritoriul Republicii 
Moldova. 
''Adunarea Generală a declarat, fără echivoc, că neconformarea Federaţiei Ruse cu normele dreptului 
internaţional şi Carta ONU a condus la violarea făţişă a suveranităţii şi integrităţii teritoriale a Republicii 
Moldova şi, în consecinţă, ea trebuie să-şi retragă necondiţionat, complet şi fără întârziere, armamentele şi 
forţele militare'', a subliniat premierul. 
Şeful guvernului de la Chişinău a salutat şi înscrierea pe agenda actualei sesiuni a AG ONU a unui punct nou 
privind ''Retragerea completă a forţelor militare străine de pe teritoriul Republicii Moldova'', care înseamnă 
menţinerea acestui subiect în atenţia comunităţii internaţionale. 
El a menţionat că exerciţiile militare comune ale Grupului Operaţional de Forţe Ruse, staţionat ilegal pe teritoriul 
Republicii Moldova, cu structurile paramilitare neconstituţionale, reprezintă o încălcare continuă a ''Acordului 
moldo-rus de încetare a focului din 1992'', document ce conţine un angajament expres al Federaţiei Ruse privind 
asigurarea strictă a ''neutralităţii forţelor militare ruse'' pe durata procesului retragerii lor de pe teritoriul 
Republicii Moldova. 
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Premierul susţine că retragerea completă a trupelor ruseşti va facilita procesul de reglementare a conflictului 
transnistrean şi de reintegrare a ţării. 
''În pofida dificultăţilor care frânează procesul de reglementare, autorităţile de la Chişinău sunt determinate să 
identifice, în formatul de negociere '5+2', o soluţie politică pentru acest conflict prelungit, generat din exterior în 
partea de est a Republicii Moldova'', a subliniat el. 
Potrivit comunicatului, Pavel Filip a vorbit şi despre eforturile Republicii Moldova pentru realizarea obiectivelor de 
dezvoltare durabilă. În acest sens, a fost elaborată strategia de dezvoltare 'Moldova 2030', aliniată la 
angajamentele internaţionale, inclusiv la Acordul de Asociere RM-UE. 
''Prin alinierea la principiile şi standardele europene, prin armonizarea legislaţiei naţionale cu cea europeană, ne 
propunem să aducem ţara mai aproape de UE şi să asigurăm sustenabilitatea procesului de modernizare', a 
conchis şeful guvernului. 
Premierul Pavel Filip a susţinut un discurs de la tribuna Adunării Generale ONU pentru a treia oară. Republica 
Moldova a devenit membru al Organizaţiei Naţiunilor Unite la data de 2 martie 1992. 
(Sursa: Agerpres) 
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